
جزئیاتی از توافق بزرگ ریاض و واشنگتن

 عربستان در آستانه هسته ای شدن؟ 
رسانه های خارجی از جمله رویترز شواهدی از مستندات توافق 
که بر اساس  کردند  احتمالی میان عربستان و آمریکا را منتشر 
آن ایالات متحده و عربستان سعودی توافقنامه ای را حول یک 
پیمان دفاعی دوجانبه برای ایجاد صنعت هسته ای غیرنظامی 
عربستان سعودی و در کنار آن انتقال تکنولوژی هوش مصنوعی 
و سایر فناوری های در حال ظهور امضا خواهند کرد. به گزارش 
خبرآنلاین، دولت بایدن قرار است این توافقنامه سه جانبه را بین 
آمریکا، عربستان و اسرائیل برای تشویق ریاض به رسمی کردن 
روابط دیپلماتیک با اسرائیل و به عنوان بخشی از برنامه های 
کتبر حماس  تضمین صلح پایدار در خاورمیانه پس از حمله ۷ ا
امضا کند. این در حالی است که بنیامین نتانیاهو بارها هرگونه 
اقدام برای پذیرش راه حل دو کشور که شرط عربستان برای حل 
مناقشه طولانی مدت اسرائیل و فلسطین بوده را رد کرده است. 
بر این اساس بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر اسرائیل باید تصمیم 
بگیرد که امتیازاتی را برای تضمین روابط تاریخی با ریاض بدهد یا 
، سخنگوی وزارت امور خارجه آمریکا  نه. در همین راستا متیو میلر
گفته: ما به توافق بسیار نزدیک هستیم. کارشناسان امور خاورمیانه 
ح احتمالا خواستار تضمین های رسمی ایالات  معتقدند این طر
 متحده برای دفاع از عربستان و همچنین دسترسی عربستان به 
سلاح های پیشرفته تر ایالات متحده در ازای توقف خرید تسلیحات 
چین توسط عربستان و محدودکردن سرمایه گذاری پکن در این 
کشور است. از سوی دیگر کارشناسان روابط بین الملل انتظار 
دارند شرایطی که نتانیاهو برای پیوستن به یک توافق گسترده تر 
با عربستان با آن مواجه خواهد شد، شامل پایان دادن به جنگ 
در غزه و توافق بر سر مسیری برای تشکیل کشور فلسطین است 
کنون نتانیاهو در برابر هر دو مقاومت کرده است. با این حال،  که تا
کم برای  نتانیاهو که با فشار شدید اعضای راست افراطی ائتلاف حا
ندادن هیچ امتیازی به فلسطینی ها مواجه است، به خود افتخار 
می کند که سال ها با موفقیت، هرگونه پیشرفت در جهت راه حل 
دو کشوری را خنثی کرده است. مقامات آمریکایی امیدوارند که 
نتانیاهو این بار برای حفظ کابینه راست گرای خود و ازدست ندادن 
پست نخست وزیری به این معامله تاریخی رضایت دهد. تصمیمی 
آمریکا،  ریاست جمهوری  انتخابات  بودن  نزدیک  به دلیل  که 
گمانه زنی ها از وقت کشی نتانیاهو برای آزمودن شانس پیروزی 
ترامپ و انطباق سیاست های تل آویو و آمریکا حول فلسطین را 

تقویت کرده است.

   مزیت های توافق برای عربستان و آمریکا
یک پیمان گسترده تر که به بزرگ ترین صادرکننده نفت جهان، 
حفاظت نظامی ایالات متحده و عادی سازی روابط با اسرائیل را 
می دهد، دو دشمن قدیمی )عربستان و اسرائیل( را متحد می کند 
و ریاض را بیش از قبل با واشنگتن متحد خواهد کرد. درحالی که 
چین بزرگ ترین رقیب آمریکا در خاورمیانه نیز همزمان با این 
توافق منزوی خواهد شد. توافق عادی سازی همچنین قدرت 
دفاعی اسرائیل در برابر ایران را نیز به واسطه همسویی عربستان 
تقویت می کند و بایدن را پیش از انتخابات ریاست جمهوری به 
پیروزی دیپلماتیک خواهد رساند. هنوز مشخص نیست که آیا 
که  تضمین های دفاعی ایالات متحده برای عربستان سعودی 
انتظار می رود از یک پیمان کامل به سبک ناتو ضعیف تر باشد، 
در معاهده ای که نیاز به تصویب کنگره دارد، گنجانده شود. اما 
هرگونه توافق در مورد همکاری هسته ای نیاز به تایید کنگره خواهد 
داشت. این همان چالشی است که اوباما هنگام امضای برجام با 
ایران نیز با آن مواجه بود و با دستور اجرایی خود از آن عبور کرد. 
به همین دلیل، عربستان هم بامانع کنگره و سنای آمریکا مواجه 
خواهد شد. جایی که بسیاری از قانون گذاران آمریکایی، ریاض را 
به خاطر مداخله در یمن اقدامات برای تقویت قیمت نفت و نقش 
بن سلمان در قتل »جمال خاشقچی« در سال ۲۰۱۸ محکوم کردند. 
یکی از سناتورهای دموکرات کنگره به نام ادوارد مارکی که مدافع 
پادمان منع گسترش سلاح های هسته ای است، روز چهارشنبه 
در نامه ای به بایدن، گفت که عربستان سعودی، کشوری باسابقه 
، نمی تواند مورداعتماد قرار گیرد تا از برنامه  ک حقوق بشر وحشتنا
هسته ای خود صرفا برای اهداف صلح آمیز استفاده کند و به دنبال 
، دولت  کتبر توسعه سلاح های هسته ای نباشد. قبل از حمله ۷ ا
بایدن به سمت توافقی برای عربستان سعودی برای عادی سازی 
روابط با اسرائیل حرکت کرد که منجر به موافقت واشنگتن با یک 
پیمان دفاعی با ریاض و حمایت از فعالیت های هسته ای غیرنظامی 
ان در ازای امتیازات اسرائیل به فلسطینی ها می شد. حمله حماس 
و تهاجم تلافی جویانه اسرائیل در غزه این روند را برهم زد، اما آمریکا 
و عربستان سعودی به بحث در مورد یک توافق بالقوه به عنوان 
بخشی از برنامه های گسترده تر پس از جنگ برای تامین صلح 
در منطقه ادامه داده اند. در این میان، عربستان سعودی روشن 
، اسرائیل باید امتیازات بسیار مهم تری به  کتبر کرده که پس از ۷ ا
کید کرده که باید گام های »برگشت ناپذیری«  فلسطینیان بدهد و تأ
را برای ایجاد یک کشور مستقل فلسطینی ببیند. از سوی دیگر 
برخی تحلیلگران بر این باورند که گزارش های رسانه های خارجی 
مبنی بر اینکه ایالات متحده و عربستان در حال بررسی پیشبرد 
یک توافق دوجانبه در صورت امتناع اسرائیل از برداشتن گام های 
مشخص به سوی یک کشور فلسطینی هستند، برای فشار بر دولت 
ل  نتانیاهو طراحی شده است. این تحلیل بر این مبنا استدلا
می شود که کشورهای عربی ماه هاست که با واشنگتن در مورد 
چشم انداز خود برای طرح پس از جنگ بحث می کنند. بحث هایی 
که در آن ایالات متحده و دیگر قدرت های غربی به رسمیت شناختن 
کشور فلسطین و حمایت از عضویت کامل آن در سازمان ملل متحد 

و رهبری اصلاح شده فلسطینی در محور آن قرار دارد.

   معامله ای برای محدودکردن ایران و چین
این  سر  بر  اسرائیل  و  آمریکا  و  عربستان  توافق  صورت  در 
گرچه امتیاز بزرگ تشکیل کشور مستقل فلسطین  توافق نامه، ا
به فلسطینی ها خواهد رسید؛ اما روسیه، چین و ایران در نتایج 
راهبردی این معامله بزرگ، منزوی خواهند شد. این همان 
معامله ای است که خاورمیانه را برای آینده قابل پیش بینی درون 
قلمرو آمریکا تثبیت خواهد کرد، اما این توافق نامه بدون تصویب 
گام های اساسی برای انتقال تکنولوژی  سنا نخواهد توانست 
هسته ای از آمریکا به عربستان را تضمین کند. موضوعی که بیش از 
هر عاملی، موافقت اسرائیل و لابی های آن را به موافقت سنا گره زده 
و بدون اراده مثبت اسرائیل، سنا با چنین توافقی موافقت نخواهد 
کرد. چشم اندازی که در نهایت این توافق نامه را برای عربستان 

کوتاه مدت خواهد کرد.

آرمان ملی– مطهره شفیعی: بیماران خاص و سیاست 
دو واژه ای هستند که نباید از هم جدا باشند، اما در کشور 
ما عملکردها سبب نزدیکی این دو واژه به هم شده است. 
تصمیمات متفاوت هر دولت سبب سردرگمی بیماران شده 
است و سیاست واحد در جریان نیست. بیمارستان آیت ا... 
هاشمی در شرق تهران هم سال ها درگیر سیاست ورزی 
آنانی بود که تمایلی به بهبود حال بیماران در مرکزی که از 
سوی خانواده آیت ا... هاشمی تاسیس شده، نداشتند، 
اما این مخالفت ها در نهایت پایان یافت و بیمارستان 
هاشمی با مدیریت فاطمه هاشمی که زندگی خود را وقف 
راه اندازی بیمارستان و بنیاد بیماری های خاص کرده است، 
به زودی کار خود را آغاز می کند. دختر آیت ا... هاشمی گفت: 
بیمارستان آیت ا... هاشمی دو سال است که آماده شده 
اما با بوروکراسی و تنگ  نظری هایی که در وزارت بهداشت و 
دانشگاه وجود داشت، آغاز به کار آن به تعویق افتاد تا اینکه 
روز دوشنبه مجوز بهره برداری ارائه شد. وی درباره علل 
تعویق زمان بهره برداری از بیمارستان توضیح داد: سامانه ای 
راه اندازی کرده بودند که اطلاعات در آن وارد کنیم و کارشناس 
ببیند که یک روز سامانه خراب می شد و یک روز مشکل 
دیگری داشت، تا زمان مجوز به پایان می رسید. زمانی که 
بیمارستان الغدیر افتتاح شد اینجا آماده بهره برداری بود 
اما مجوز نمی دادند. سه یا 4 بار مجوز آتش نشانی را تمدید 
کردیم تا در نهایت با پیگیری های زیادی که شد، روز دوشنیه 
مجوز بهره برداری گرفتیم. وی افزود: از دو سال پیش آماده 
بهره برداری بود اما مجوز صادر نمی شد که گناه بزرگی است. 
گر این بیمارستان دو سال پیش آغاز به کار می کرد، تعداد  ا
زیادی از بیماران می توانستند، استفاده کنند. تعرفه های ما 
پایین است. تعرفه ما تعرفه نهاد غیردولتی است. فرانشیزی 
از بیماران خاص در این بیمارستان گرفته نمی شود. وی 
بیمارستان آیت ا... هاشمی را زیر مجموعه دانشگاه شهید 
بهشتی معرفی کرد و افزود: در مجوز بیمارستان به خاطر 
تنگ نظری ها نام بیمارستان به نام آیت ا... هاشمی ثبت نشد، 

اما در سردر  از این نام استفاده می کنیم. 

    60 درصد بودجه ما را دادند
 فاطمه هاشمی در بخش دیگری با اشاره به اینکه 
بنیانگذار بنیاد بیماری های خاص »بابا« بود، گفت: امروز 
روز بیماری های خاص است و تلویزیون برای این روز 
می خواست مصاحبه کند، اما گفتند خانم هاشمی نباید 
بیاید و معذوریم. همکاران هم نرفتند. البته من تمایلی به 
حضور در صداوسیما نداشتم. خودشان زنگ زده بودند 
که یک نفر از بنیاد بیاید اما خانم هاشمی نیاید. وی بیان 
داشت: بیمارستان آیت ا... هاشمی برای همه است و برای 
بیماران خاص رایگان است. بیمار به بیمارستان خصوصی 

رفت و حالت سرگیچه و تهوع داشت، به او گفتند بیمه 
سلامت هستی و تو را قبول نمی کنیم و باید آزاد حساب 
کنی. در چنین شرایطی بیمارستانی که می خواهد به مردم 
خدمت کند، باید این میزان معطل مجوز شود. یکی از 
آشنایان ما در بیمارستان خصوصی دیالیز می شود و از 
او پول می گیرند در صورتی که دیالیز رایگان است و بیمه 
باید بپردازد. وی درباره کمک 5۰ میلیونی برای بیماران 
گر بیماران نیاز داشته  خاص اظهارکرد: کمک 5۰ میلیونی ا
باشند به آنها پرداخت می شود البته ما بیشتر می پردازیم. 
مجلس به بیماران خاص بودجه اختصاص داد به نام 
صندوق بیماران صعب العلاج و بارها مصاحبه کردند که 
بیایند در بیمه سلامت و پول درمانشان را بگیرند. دولت 
پول ما را هم کم و زیاد کرد به نحوی که در سال گذشته ۲ 
ماه اول سال به ما پولی ندادند و در کل 6۰ درصد بودجه ما 
را دادند. بنابراین مشکل پیدا می کنیم و البته کمک های 
مردمی خیلی خوب است. دستگاه دیالیز را ما آخرین بار 4۰ 
کنون نزدیک یک میلیارد تومان است.  میلیون  خریدیم اما ا
داروی شیمی درمانی چرا نباید در مرکز تزریق به او داده 
شود و بعد پول را از بیمه بگیرند. بیمار باید برود داروخانه 
دارو تایید شود و بعد تامین اجتماعی برود و دوباره برگردد 
داروخانه و سپس تزریق صورت بگیرد. در کشورهای توسعه 
یافته داروی شیمی درمانی را در داروخانه پیدا نمی کنید، 
کز تزریق دارو وجود دارد و پول آن را بیمه یا  چرا که در مرا
بیمار بپردازد. وی گفت: روند فعلی کار درمان بیماران 
را روز به روز سخت تر می کند. در مان بیماران تالاسمی 
در دولت سازندگی رایگان بود اما الان داروی داخلی به 
برخی نمی سازد و بیمار تالاسمی برای تهیه دارو باید پول 

پرداخت کند. وی ادامه داد: بیمار به دارو نیاز دارد و مهم 
نیست خارجی یا داخلی باشد سال گذشته مجموعه 
مشکلات بیماران تالاسمی برای رئیس جمهور فرستاده 
شد و او هم طبق معمول یک نامه به وزارت بهداشت 

نوشت و هنوز جواب نگرفتیم. 

    روایت مافیای دارو 
فاطمه هاشمی درباره مافیای دارو توضیح داد: مافیای 
 . دارو یک بحث است و عدم مدیریت صحیح بحث دیگر
کسی به شرکت های دارویی مجوز واردات دارو  چه 
می دهد چه کسی مجوز ساخت دارو می دهد؟ وزارت 
بهداشت می دهد پس باید مافیای دارو را مدیریت کند؛ 
مافیای دارو از آن طرف دنیا که بلند نشده به ایران بیاد. 
داروهایی که با ارز دولتی وارد می شود، گرانقیمت است. 
این داروها با ارز دولتی وارد و به کشورهای اطراف با قیمت 
ارزان فروخته می شد. وی درباره مشکلات بیماران اوتیسم 
اظهارکرد: در دولت روحانی سمینار و راهکار ارائه دادیم 
و قرار شد سند ملی نوشته شود اما خبری از سند نشد تا 
اینکه آقای مخبر آمد و جلسه ای با اوتیسمی ها گذاشت. 
گریه کردند و من بلافاصله نامه زدم به آقای مخبر و نوشتم 
حاضر به برگزاری جلسه هستیم. هفته بعدش از دفتر 
مخبر زنگ زدند و خوشحال شدند اما تا به امروز جلسه 
نگذاشتند. وی خاطرنشان کرد: با حرف و شعار کار جلو 
نمی رود. بحث بیماران خاص را برای پدرم گفتم بلافاصله 
آقای حبیبی را مسئول کردند و چندین نشست گذاشتند 
و مصوبات در مجلس داشتیم. با شعار و اینکه دل مان 

می سوزد و... کار به پیش نمی رود. 
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فاطمه هاشمی در سالروز تاسیس بنیاد بیماری های خاص

با شعار و دل سوزی، کار پیش نمی رود 
   مافیای دارو از آن طرف دنیا که بلند نشده به ایران بیاید

آرمان ملی- حمید شجاعی: کمتر از یکماه دیگر 
مجلس  و  داده  پایان  خود  کار  به  یازدهم  مجلس 
کار خود را آغاز خواهد کرد. این در  دوازدهم رسما 
حالی است که مجلس دوازدهم هنوز به طور کامل 
مستاجران 4 ساله خود را نشناخته و انتخابات دور 
دوم در جمعه پیش رو چهره نفرات جدید را  مشخص 
کنون صحبت هایی  خواهد کرد. با این حال از هم ا
پیرامون رئیس و هیأت رئیسه آینده مجلس به گوش 
می رسد و هنوز مجلس رسما تشکیل نشده نام هایی 
ح می شود. نام هایی از  برای حضور کرسی ریاست مطر
قبیل محمدباقر قالیباف، منوچهر متکی، سیدمحمود 
در  است  چندی  که  رسایی  حمید  حتی  و  نبویان 
رسانه ها به میان آمده است. اما در این میان شاید 
بسیاری از سیاسیون اعم از اصلاح طلب، اصولگرا و 
ح کنند و بیشتر از  مستقل بیش از بقیه یک نام را مطر
بقیه روی آن مانور می دهند. محمدباقر قالیباف شاید 
تنها چهره ای باشد که در میان اسامی کاندیداهای 
ریاست شانس بیشتری برای حضور مجدد بر کرسی 
رئیس پارلمان را داشته باشد. چهره ای که هر قدر در 
ج از مجلس با ریاستش بر خانه ملت موافقند اما  خار
جریانات داخل مجلس مثل شریان، صبح ایران و امناء 
چندان تمایلی برای انتخاب قالیباف در قالب رئیس 
که طبق شنیده ها  مجلس نداشته باشند. هر چند 
قالیباف از چندی پیش رایزنی های خود را برای کسب 
این موقعیت و مقام با اعتدالیون و مستقلین راه یافته 
به پارلمان آغاز کرده است. با این حال برخی معتقدند 
که شاید مهم ترین دست انداز و مانع قالیباف در مسیر 
ریاست مجدد نه نامزدهای رقیب که شانس خود را 
برای نخستین بار امتحان می کنند که از قضا دولت 
است. به عبارت دیگر عده ای بر این باورند که دولت 
ریاست  به  یازدهم  مجلس  اینکه  جهت  به  رئیسی 
قالیبباف آنطور که باب و تمایل دولت بوده عمل نکرده 
و اغلب انتقادات خود را روانه  پاستور کرده است لذا 
درصددند تا مجلس بعدی را به نحوی بیشتر  همراه 
خود داشته باشند و رئیسی همسو تر با دولت انتخاب 
کنند. از همین رو نیز تحرکات و فعالیت هایی پیرامون 
این مساله داشته اند. همین اتفاق باعث شده تا این 
گر رئیسی اقدامی در جهت  ح شود که ا فرضیه مطر
حذف قالیباف کلید بزند رسما برای خود یک رقیب 
تمام عیار برای انتخابات ۱4۰4 ساخته است. انتخاباتی 
که به نظر آبستن تحولات و اتفاقات خاصی خواهد 

سیدابراهیم  مشخصا  و  دولت  دید  باید  حال  بود. 
رئیسی کدام گزینه را انتخاب می کنند ریاست قالیباف 
بر مجلس دوازدهم یا تلاش برای حذف او و پذیرش 

رقابت با وی در چهاردهمین دوره ریاست جمهوری. 

کمیت نظر دهد    برای ریاست حا
یک فعال سیاسی اصلاح طلب در ارتباط با احتمال 
ریاست مجدد قالیباف بر مجلس آینده اظهار داشت: 
تصور من این است که چون مجلس دوازدهم، مجلس 
تقریبا یکدستی است، کار آقای قالیباف برای رسیدن 
کمیت هم  به کرسی ریاست سخت تر است؛ البته نظر حا
در این مورد موثر است. من فکر می کنم گزینه ریاست 
کمیت نسبت به آن  گزینه ای نیست که حا مجلس، 
بی اعتنا باشد و نظر خود را ارائه خواهد کرد. به همین 
جهت، گمان می کنم رقابت اصلی میان آقایان قالیباف 
و متکی باشد. غلامعلی رجایی گفت: پیش بینی می کنم 
که نه برای آقای قالیباف اما برای گزینه ریاست مجلس، 
کمیت  کمیت نظر بدهد. به نظر من که تا به الان حا حا
بی نظر نبوده و قاعدتا کسانی که تازه به مجلس آمده اند 
کمیت داشته  در این قضیه باید حتما توجهی به نظر حا
باشند. وی در خصوص اختلاف قالیباف با رئیسی 
بیان کرد: من اطلاع ندارم که در چه حد با هم اختلاف 
دارند، اما تصورم این است که باهم اختلاف دارند و 
طبیعتا سعی می کنند، اختلافات را بروز ندهند. این 
فعال سیاسی اصلاح طلب در خصوص احتمال رقابت 
قالیباف و رئیسی در انتخابات ریاست جمهوری سال 
آینده افزود: آقای قالیباف یکبار به آقای رئیسی پاس 
گر آقای قالیباف بخواهد  گلی داد و کنار کشید. قاعدتا ا
خودش را کاندیدا کند، رقابت قدری جدی خواهد 
شد. باید منتظر بمانیم تا ببینیم آقای قالیباف به 
. اما پیش بینی ام  سمت انتخابات خواهد رفت یا خیر
گر برای ریاست مجلس انتخاب نشود،  این است که ا
امکان این که بخواهد رقابت در پاستور را شروع کند، 

وجود دارد.
  

   قالیباف ۲ رقیب جدی دارد
ریاست  خصوص  در  اصولگرا  سیاسی  فعال  یک 
قالیباف بر مجلس دوازدهم گفت: از سال دوم ریاست 
با  مخالفتی  جبهه  یک  مجلس،  در  قالیباف  آقای 
گرفت و جمعی از نمایندگان  ریاست ایشان شکل 
فعلی مجلس، به مرور زمان با نوع مدیریت، اقدامات 

مجلس  ریاست  موضع  در  ایشان  فعالیت های  و 
ح ها یا به تأخیر  مخالف بودند و انتقاداتی به ورود طر
انداختن آن ها، نوع مدیریت ایشان در صحن علنی و 
ورود نیروهایی به مجلس داشتند. سیدحسین نقوی 
کرد: مخالفت این جبهه در سال  حسینی تصریح 
چهارم خیلی شدید شد و از همانجا مشخص بود که 
برای مجلس دوازدهم، بنا دارند به نحوی وارد کارزار 
رقابت و انتخابات شوند که آقای قالیباف به ریاست 
مجلس نرسد و خواهان تغییر در مدیریت مجلس 
بودند. الان هم شاهد همین فعالیت ها هستیم و 
کارزار انتخاباتی شکل  که در رقابت ها و  جریاناتی 
گرفت، جریاناتی بودند که اغلب آنها مدعی تحول در 
نوع مدیریت مجلس بودند. این افراد معتقد بودند که 
وظیفه ما این است که به مجلس برویم و ریاست و نوع 
مدیریت آن را تغییر دهیم. بنابراین کار آقای قالیباف 
سخت و مشکل است. البته این موضوع به انتخابات 
روز جمعه )۲۱ اردیبهشت( هم بستگی زیادی دارد 
چون تکلیف 45 کرسی مجلس در روز جمعه تعیین 
خواهد شد و با توجه به اینکه در مجلس دوازدهم 
کثریتی نخواهیم داشت، 45 کرسی هم  کسیون ا فرا
بسیار اثرگذار است. بنابراین کار آقای قالیباف برای 
رسیدن به ریاست مجلس با مشکلات جدی مواجه 
خواهد شد. وی افزود: ایشان دو رقیب جدی دارد 
که به سرعت پشت سر وی حرکت می کنند. یکی از آنها 
آقای متکی از شورای وحدت است. رقیب دیگر آقای 
قالیباف، آقای ذوالنوری است. ایشان از این لحاظ 
گر بتواند نظرات همه کسانی که  شانس بهتری دارد که ا
با ریاست آقای قالیباف مخالف هستند، را تأمین کرده 
و این دیدگاه را نمایندگی کند، می تواند شانس رقابت 
خیلی جدی تری داشته باشد. وی در خصوص امکان 
رقابت قالیباف و رئیسی در انتخابات ریاست جمهوری 
پیش رو اظهارکرد: این یک بحث دیگری است و باید 
که آقای قالیباف در عرصه انتخابات ریاست  دید 
. شاید بین دولت  جمهوری حضور پیدا می کند یا خیر
با آقای قالیباف یا هر فرد دیگری که رئیس مجلس 
شود، تفاهم و گفت وگویی صورت بگیرد و بر سر این 
موضوع با هم تعامل داشته باشند. اما اینکه آیا دولت 
نگران حضور ایشان در انتخابات ریاست جمهوری 
آینده باشد و به وی بگویند که رئیس مجلس بماند و 
در انتخابات ریاست جمهوری نیاید، یک مساله دور 

از ذهن است. 

»آرمان ملی« مواجهه دولت با ریاست قالیباف بر مجلس دوازدهم را بررسی می کند

ریاست یا رقابت در 1404؟
      سیدحسین نقوی حسینی: اینکه بگویند قالیباف رئیس مجلس بماند و 1404 نیاید دور از ذهن است

 آخرین جلسه رسیدگی به اتهامات
 امیرحسین مقصودلو برگزار شد

 تتلو: اشتباه کردم، هیچ دفاعی ندارم
آخرین جلسه رسیدگی به اتهامات امیرحسین مقصودلو 
ملقب به »تتلو« به ریاست قاضی افشاری در شعبه ۲6 
دادگاه انقلاب اسلامی برگزار شد. آخرین جلسه رسیدگی به 
اتهامات امیرحسین مقصودلو ملقب به »تتلو« به ریاست 
قاضی حجت الاسلام والمسلمین افشاری در شعبه ۲6 
دادگاه انقلاب با حضور مستشار دادگاه، وکیل متهم، خانواده 
متهم و نماینده دادستان برگزار شد. در ابتدای جلسه قاضی 
حجت الاسلام والمسلمین افشاری اتهامات را به امیرحسین 
مقصودلو تفهیم کرد و به متهم گفت که در این جلسه آخرین 
دفاعیات خود را بیان کند. پس از تفهیم اتهام متهم، نماینده 
دادستان در جایگاه قرار گرفت. نماینده دادستان خطاب به 
متهم اظهارکرد: بیشتر مخاطبان شما جوانان و نوجوانان 
بودند و تحت تاثیر موادمخدری که مصرف می کردید و آن 
را ترویج می دادید قرار می گرفتند. متهم پاسخ داد: قصدم 
ترویج موادمخدر نبود، می خواستم برای کسانی که آلوده 
به مشروبات الکلی و موادمخدر هستند جایگزین گیاهی 
معرفی کنم تا ضرر کمتری داشته باشد که این اشتباه بوده و 
اشتباهم را می پذیرم. تتلو سپس در پاسخ به سوال نماینده 
گرام شما بسته شد، پاسخ  دادستان که چرا صفحه اینستا
گرام از خانم های ۱5 تا ۲۰ سال  داد: در یک استوری اینستا
برای ساخت ویدئوی یکی از آهنگ ها دعوت شد که طبق 
قانون اروپا این موضوع را کودک آزاری تلقی کردند و صفحه 
را بستند. متهم در دفاعیات خود مجددا اعلام کرد: قطعا 
اشتباهاتی داشتم و خیلی از رفتار های من اشتباه بوده 
معذرت خواهی  داشتم  که  اشتباهاتی  به خاطر  است. 
می کنم. قاضی افشاری خطاب به متهم بیان داشت: چه 
تضمینی است که اشتباهات شما مجددا تکرار نشود؟ شما 
در گذشته هم ابراز پشیمانی کردید، ولی مجدد به کار خود 
ادامه دادید. متهم گفت: آموزش مناسبی ندیدم و اشتباه 
کردم!  پس از اخذ دفاعیات متهم، نماینده دادستان اعلام 
کرد که با توجه به کیفرخواست صادره، مستندات موجود 
در پرونده و اظهارات متهم تقاضای رسیدگی و صدور حکم 
عادلانه را دارم. قابل ذکر است در بخش دیگری از آخرین 
جلسه برگزاری دادگاه رسیدگی به اتهامات امیرحسین 
مقصودلو، وکیل متهم در جایگاه قرار گرفت و اظهار کرد: طبق 
کید کرده که می خواهد  صحبت  هایی که با متهم داشتم تا
به جوان ها و نوجوان ها بگوید من تا آخر این راه را رفته ام، 
چیزی در پایان راهی که من رفتم نبوده است شما اشتباه 
من را نکنید. وکیل متهم ادامه داد: دولت های متخاصم 
برای استفاده ابزاری از امثال امیرحسین مقصودلو فرش 
قرمز پهن کرده اند. وی افزود: متهم در اظهارات خود بیان 
کرده است که قصدی جهت تحقق نتیجه و انجام فعالیت 
تبلیغی یا ایجاد خلل در امنیت داخلی کشور نداشته و 
عنصر معنوی جرم قابل احراز نیست. وکیل تتلو درباره تبلیغ 
سایت های شرط   بندی از سوی موکل خود بیان کرد: متهم 
پس از تبلیغ سایت شرط    بندی وقتی متوجه می شود افراد 
از این مسیر متضرر می شوند، بلافاصله موضع خود را تغییر 
می دهد. وکیل در پایان از قاضی تقاضا کرد حکمی عادلانه 
و قانونی در خصوص موکلش اتخاذ شود. پس از اظهارات 
وکیل و اخذ دفاعیات متهم، قاضی افشاری گفت: با توجه 
به اخذ آخرین دفاع و پایان رسیدگی به اتهامات امیرحسین 
مقصودلو پایان جلسه رسیدگی را اعلام می کنم و در موعد 

قانونی رای صادر خواهد شد.

  شهادت رئیس هیات تطبیق
 مصوبات دولت   با قوانین؛ 

قالیباف  در کار هیأت مداخله نکرد
رئیس هیأت بررسی و تطبیق مصوبات دولت با قوانین 
با بیان اینکه در هیأت بررسی و تطبیق مصوبات دولت با 
کمیت قانون یک اصل اساسی است، گفت: هیچ  قوانین، حا
مصوبه ای بدون بررسی نمانده است. به گزارش خبرآنلاین، 
نشست اعضای هیأت بررسی و تطبیق مصوبات دولت با 
قوانین با حضور محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شورای 
اسلامی بعد از ظهر دوشنبه ۱۷ اردیبهشت ماه ۱4۰۳ در محل 
مجلس شورای اسلامی برگزار شد. بنابر گزارش خانه ملت، 
در این نشست محسن اسماعیلی، رئیس هیأت بررسی 
و تطبیق مصوبات دولت با قوانین با اشاره به پایان دوره 
یازدهم مجلس گزارش مختصری از عملکرد هیأت بررسی 
و تطبیق مصوبات دولت با قوانین ارائه کرد و گفت: در دوره 
یازدهم 4۷5 جلسه اعم از جلسات عمومی و کارگروه ها برگزار 
شد که ۲6۹۰ مصوبه مورد بررسی قرار گرفت و بررسی هیچ 
مصوبه ای در این هیأت به تأخیر نیفتاد. وی یادآور شد: 
از ۲6۹۰ مصوبه برای ۷۱۰ مصوبه رأی مقدماتی صادر شد و 
برخی از این موارد وقتی به دولت ارجاع شد نسبت به رفع 
اشکال آن اقدام شد، ولی برخی که رفع ایراد نشد، منجر به 
صدور رأی نهایی از جانب رئیس مجلس شد که مجموعه 
این موارد که منجر به رأی نهایی شد، به ۳۸5 مورد رسید 
و ۲۱6۱ مورد نیز اصلا مشکلی نداشت و مورد تأیید قرار 
گرفت؛ یعنی ۸۰ درصد مصوبات در ابتدا تأیید شده و نهایتا 
۱4 درصد مغایر نهایی داشته ایم. اسماعیلی ضمن تشکر 
از اعضا و کارشناسان و مشاوران هیأت بررسی و تطبیق 
مصوبات دولت با قوانین که با حداقل نفرات و صرف زمان 
تلاش بسیاری را با دقت صرف کردند، افزود: یکی از اقدامات 
خوبی که در این دوره صورت گرفت این بود که تمامی 
کرات انجام شده در هیأت تطبیق از زمان تأسیس  مذا
به صورت صوت دیجیتال آماده و تمامی کاست های قدیمی 
جمع شد و در راستای شفافیت که شعار رئیس و نمایندگان 
این دوره مجلس بود، آرای رئیس مجلس ضمن اینکه در 
روزنامه رسمی منتشر می شد به صورت کتاب هم منتشر 
شد. اسماعیلی تصریح کرد: از سوی دیگر باید شهادت 
دهم و بارها در جلسات دیگر نیز گفته ام که قالیباف حتی 
یک مورد در دوره ای که گذشت، در کار هیأت مداخله نکرد 
در حالی که این حق قانونی رئیس مجلس است و هرچه 
هیأت رأی داد همان ابلاغ شد و این باعث شد که اقتدار 
هیأت و حرمت قانون حفظ شود. وی با بیان اینکه تلاش ما 
این بود که گره ای در کار دولت ایجاد نشود گفت: امیدواریم 
خداوند تلاش همه دوستان را بپذیرد و کارهایی که در 
هیأت صورت گرفت، سنت حسنه ای باشد که حرمت قانون 

در کشور حفظ شود.

ویــژه


